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Protokół Nr LIX/2023 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 27 listopada 2023 r. 
 
Obrady rozpoczęto 27 listopada 2023 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:41 tego 
samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Magdalena Herman 
4. Marek Kotula 
5. Piotr Kuczera 
6. Marek Liśnikowski 
7. Celina Mizia 
8. Tomasz Mrowiec 
9. Ilona Mura 
10. Krzysztof Rduch 
11. Elżbieta Skorupa 
12. Wioleta Szotek 
13. Ewa Wawrzyczny 
14. Beata Wieszołek 

Nieobecny był radny Roman Goik. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na podstawie 
listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna.  
Poinformował również, że obrady są nagrywane i transmitowane online.  
Przewodniczący powitał radnych i gości. W posiedzeniu wziął udział  Wójt Gminy, Z-ca Wójta, 
Skarbnik i Sekretarz Gminy oraz pracownicy urzędu.   
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu.  
Obrady były transmitowane na żywo: https://www.youtube.com/watch?v=8RNc1Ng7SaU 

Pkt. 3. Przedstawienie porz ądku obrad 
Przewodniczący poinformował, że w pkt. 4 będą przyjmowane dwa protokoły – oprócz 
sesyjnego, także ze wspólnego posiedzenia komisji w dniu 13 listopada br., który też już jest 
gotowy.  
Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z  26 października 2023 r. oraz ze 

wspólnego posiedzenia KSS i KBiI z dnia 13 listopada 2023 r. 
5. Sprawozdania z prac komisji. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie 

− a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na 
lata 2023 – 2029, 

− b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 

− c/ wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy 
Mszana oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku na 2024 rok, 
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− d/ wysokości stawek podatku od środków transportu na terenie Gminy Mszana na 
2024 rok i zwolnień w tym podatku, 

− e/ opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Mszana na 2024 r., 

− f/ wysokości opłaty targowej na terenie Gminy Mszana na 2024 rok, 

− g/ przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024 – 
2028, 

− h/ określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

− i/ podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 
lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i 
w domu” na lata 2024-2028, 

− j/ ustanowienia sztandaru Gminy Mszana oraz zasad jego używania. 
7. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych radnych i pracowników za 2022 r. 
8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad. 
Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu. 

Pkt. 4. Przyj ęcie protokołów 
1. Do protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z  26 października 2023 r. nie było uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Mszana z dn. 26 

października 2023 r. 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, 
Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek, Roman Bura (ustnie do protokołu) 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Protokół został przyjęty.  
 
2. Do protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji  z dnia  13 listopada 2023 r. nie było uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia KSS oraz KBiI z dn. 13 

listopada 2023 r. 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, 
Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek, Roman Bura (ustnie do protokołu) 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Protokół został przyjęty.  
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Pkt. 5. Sprawozdanie z prac Komisji zło żył: 
− Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Rafał Bura ze wspólnego 

posiedzenie tej Komisji oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 13 listopada 
2023 r.: 

Gośćmi posiedzenia byli dyrektorzy gminnych placówek oświatowych. Jednym z tematów 
była informacja o stanie realizacji zadań placówek oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 
Informacja została przyjęta bez uwag. Komisje zapoznały się także z informacją na temat 
przetargów rozstrzygniętych w bieżącym roku. Następnie analizowano sytuację finansową i 
założenia do budżetu gminy na 2024 r. wraz z propozycjami stawek podatkowych.  
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekty uchwał podatkowych na 2024 r., które będą 
procedowane na dzisiejszej sesji. 
Komisje analizowały pisma przesłane pod ich obrady: 
- Prośbę klubu sportowego Płomień Połomia o rozpatrzenie podniesienia gminnej dotacji na 
nowy rok na zadania z zakresu rozwoju sportu. 
Przyjęto do wiadomości zwiększone potrzeby finansowe klubu, jednak na dzień dzisiejszy na 
zwiększenie dotacji nie ma środków w projekcie budżetu. Istnieje jedynie możliwość innego 
podziału dotacji, nad czym mogłaby podyskutować Gminna Rada Sportu. Natomiast na 
dodatkowe środki m.in. dla klubów sportowych oraz dla OSP jest szansa w ramach tak 
zwanego bonusu frekwencyjnego. Wójt zwrócił się już pisemnie do Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów w sprawie tych pieniędzy.  
- Drugie pismo, wysłane przez nowego dyrektora Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śl., dotyczyło zabezpieczenia środków finansowych 
w budżecie gminy na 2024 rok z przeznaczeniem na inwestycje oraz zakup sprzętu 
medycznego dla szpitala. 
W tym temacie Komisje przyjęły argumentu Skarbnika Gminy, który wskazał, że środków nie 
wystarcza nawet na pokrycie w pełni oczekiwań gminnych jednostek, tym bardziej trudno 
znaleźć w budżecie środki na dodatkowe wydatki, które nie należą do zadań własnych. 
- Komisje analizowały też uchwałę Rady Miejskiej w Toszku w sprawie wystąpienia do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 
nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu 
egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie.  
W związku z faktem, że w Gminie Mszana nie ma obecnie mieszkań komunalnych, a 
zaległości podatkowe mieszkańców nie są bardzo wysokie, obie Komisje zajęły stanowisko, 
że nie ma obecnie konieczności występowania przez Radę Gminy z tożsamą petycją.   
Zaopiniowano pozytywnie również 3 projekty uchwał przedstawione przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej dotyczące pomocy rodzinom w formie dożywiania, projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia sztandaru Gminy, zmiany w budżecie i Wieloletniej Prognozie Finansowej. Uchwały 
te będą procedowane na dzisiejszej sesji. 
Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 6. Podj ęcie uchwał 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 

• a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na 
lata 2023 – 2029, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
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- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2023 

– 2029 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/393/2023 została podjęta. 
 

• b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, 
Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek, Roman Bura (ustnie do protokołu) 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/394/2023 została podjęta. 

 

• c/ wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy 
Mszana oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku na 2024 rok, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodniczący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, projekt był 
poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku publicznego lub 
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organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie wpłynęły uwagi od ww. 
podmiotów. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy Mszana 

oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku na 2024 rok 

Wyniki głosowania: Tak: 13, Nie: 1, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Marek Liśnikowski, 
Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
Nie (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/395/2023 została podjęta. 
 

• d/ wysokości stawek podatku od środków transportu na terenie Gminy Mszana na 
2024 rok i zwolnień w tym podatku, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodniczący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, projekt był 
poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie wpłynęły uwagi od ww. 
podmiotów. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

wysokości stawek podatku od środków transportu na terenie Gminy Mszana na 2024 rok i 

zwolnień w tym podatku 

Wyniki głosowania: Tak: 13, Nie: 1, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Marek Liśnikowski, 
Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
Nie (1): Piotr Kuczera 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/396/2023 została podjęta. 
 

• e/ opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Mszana na 2024 r., 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
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- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodniczący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, projekt był 
poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie wpłynęły uwagi od ww. 
podmiotów. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Mszana na 2024 r. 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/397/2023 została podjęta. 
 

• f/ wysokości opłaty targowej na terenie Gminy Mszana na 2024 rok, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodniczący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, projekt był 
poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie wpłynęły uwagi od ww. 
podmiotów. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: wysokości opłaty targowej na terenie Gminy Mszana na 2024 rok, 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/398/2023 została podjęta. 
 

• g/ przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024 – 
2028 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
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- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024 – 2028 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, 
Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek, Roman Bura (ustnie do protokołu) 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/399/2023 została podjęta. 
 

• h/ określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodniczący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, projekt był 
poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie wpłynęły uwagi od ww. 
podmiotów. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, 
Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek, Roman Bura (ustnie do protokołu) 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/400/2023 została podjęta. 
 

• i/ podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 
lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i 
w domu” na lata 2024-2028, 
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Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodniczący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, projekt był 
poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie wpłynęły uwagi od ww. 
podmiotów. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028 

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/401/2023 została podjęta. 
 

• j/ ustanowienia sztandaru Gminy Mszana oraz zasad jego używania, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. 
Projekt uchwały został omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 13 listopada br. 
Opinie do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Przewodniczący poinformował, że uchwała ta jest aktem prawa miejscowego, projekt był 
poddany konsultacjom społecznym z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi. We wskazanym terminie nie wpłynęły uwagi od ww. 
podmiotów. 
Radni zapoznali się również z niezbędną przy przyjmowaniu insygniów gminnych opinią 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, który pozytywnie zaopiniował projekt 
sztandaru, na podstawie pozytywnej opinii Komisji Heraldycznej. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: ustanowienia sztandaru Gminy Mszana oraz zasad jego używania  

Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Roman Goik 
Uchwała Nr LIX/402/2023 została podjęta. 
 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad i przeszedł do 
kolejnego.  

Pkt. 7. Informacja w sprawie o świadcze ń majątkowych radnych  
i pracowników za 2022 r. 
Informację w sprawie oświadczeń majątkowych radnych za 2022 rok złożył Przewodniczący 
Rady Gminy - stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Informację  w sprawie oświadczeń majątkowych pracowników za 2022 rok złożył Wójt Gminy 
- stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Pkt. 8. Sprawozdanie Wójta z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym  
Informacja Wójta o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 
5 do protokołu. 
Sprawozdanie Wójta Gminy z odbytych spotkań w okresie od 27.10.2023 do 27.11.2023 roku 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Pytania do sprawozdań zadawali: 

• Radna Wioleta Szotek – czy po spotkaniu w sprawie rewitalizacji centrum Gogołowej są 
jakieś nowe ustalenia? 

• Wójt odpowiedział, że spotkał się z projektantem, który uzupełnia jeszcze projekt. Będzie 
on podstawą do ogłoszenia przetargu. Projektant ma czas do 15 grudnia, obiecał, że 
skończy szybciej. Gmina chce jeszcze w grudniu ogłosić przetarg. Pojawiła się też 
możliwość pozyskania środków z transformacji górniczej – GOKiR wraz z Urzędem Gminy  
przygotował projekt konkursowy, w którym może pozyskać kwotę prawie 1,8 mln złotych 
na doposażenie instytucji kultury. Ok. 1 mln z tej kwoty można byłoby przeznaczyć na 
zakup wyposażenia, pozostałą kwotę na działalność ośrodków w całej gminie. Środki 
będą przyznawane w konkursie. Jeśli projekt przejdzie ocenę formalną, jest szansa na 
pozyskanie tych pieniędzy. 

• W tym temacie Radny Piotr Kuczera zapytał, czy można byłoby z tych środków wymienić 
kotły w Ośrodkach Kultury w Mszanie i Połomi, bo tylko tam pozostały stare „kopciuchy”?  

• W odpowiedzi Wójt wskazał, że praktycznie wszystkie jednostki gminne mają już 
zmodernizowane instalacje grzewcze, we wszystkich, oprócz dwóch wspomnianych 
ośrodków znajdują się ekologiczne źródła ciepła, co jest dużym sukcesem gminy. Jednak z 
tego programu, o którym wspomniał, takiej inwestycji nie można zrealizować.  

• Następnie Wójt poinformował, że został już wstępnie ustalony podział środków z tak 
zwanego bonusu frekwencyjnego dla straży pożarnych „Bitwa o remizy” [uzyskując 
najwyższą frekwencję wyborczą w powiecie w niedawnych wyborach parlamentarnych 
Gmina Mszana powinna otrzymać 1 mln zł na OSP]. Wstępnie Gmina planowała część 
tych środków przeznaczyć na budowę remizy w Gogołowej, jednak zasady, które 
niedawno ogłoszono, nie pozwolą na dofinansowanie tej inwestycji. Środkami tymi 
będzie dysponować po połowie Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej (500 tys. zł) oraz Komenda Wojewódzka Państwowej Straży Pożarnej za 
pośrednictwem Komendy Powiatowej w Wodzisławiu (500 tys. zł). Środki w dyspozycji 
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WFOŚiGW, zgodnie z jego regulaminem, gmina będzie mogła przeznaczyć tylko na 
działania termomodernizacyjne obiektów już istniejących. W trakcie spotkań uzgodniono, 
że po 250 tys. zł na takie zadania otrzymają OSP Mszana i OSP Połomia. Natomiast 500 
tys. zł w dyspozycji Komendy PSP można przeznaczyć na doposażenie jednostek w sprzęt 
przeciwpożarowy lub bieżące remonty. Jednak jeśli byłby kupowany środek trwały 
wartości powyżej 10 tys. zł, wymagany jest 50-procentowy wkład własny gminy. Wójt 
przekazał, że rozmawiał na zarządzie gminnym Związku OSP o podziale tych środków i 
zaplanowano podział: OSP w Gogołowej – 300 tys., a po 100.00 tys. zł na Mszanę i 
Połomię. Przedstawiciele jednostek zaaprobowali ten podział, są zadowoleni. Zakupy w 
ramach tych środków będą dokonywane w przyszłym roku.  

• W tym temacie Sekretarz Joanna Szymańska dodała, że Gmina najpierw będzie musiała 
wyłożyć środki, po czym otrzyma ich refundację. Zakupy trzeba będzie zrealizować do 
listopada 2024 r. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery o temat rozmów z dyrektorem JZWiK, panem Pilarskim, 
Pan Wójt odpowiedział – omawiane były kwestie podłączeń do kanalizacji, jak również 
omawiano realizację inwestycji wokół Urzędu Gminy w sprawie istniejącej tu 
przepompowni, zasygnalizowany został również temat wizji lokalnej przy szkole w 
Mszanie, gdzie jest problem z parkowaniem, a miejsc parkingowych nie można 
powiększyć, bo w starej bieżni przebiega kanalizacja.  

Więcej pytań do sprawozdań nie było. 

Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania 
Pytania zadawali: 

• Pani Radna Szotek, nawiązując do likwidacji Spółdzielni Kółek Rolniczych z siedzibą w 
Gogołowej zapytała, czy Gmina bierze pod uwagę przejęcie terenu po SKR, który znajduje 
się w samym centrum sołectwa? Czy były prowadzone jakieś rozmowy? 

• Pan Wójt odpowiedział, że Gmina jest zainteresowana tym terenem, w przyszłości 
chciałaby go przejąć lub kupić. Będą w najbliższym czasie spotkania z prezes SKR w 
temacie terminów i procedur likwidacji oraz ewentualnego oszacowania wartości tego 
terenu. Na razie w budżecie nie ma środków na taki zakup. 

• Pani Sekretarz dodała, że likwidator będzie musiał wycenić wartość terenu, ponieważ nie 
jest znany koszt tej nieruchomości. 

• Pani Radna Szotek zwróciła uwagę na niepokój mieszkańców, którzy obawiają się, że 
teren wykupi prywatna osoba i znów powstaną jakieś zwały materiałów budowlanych. A 
jest to ścisłe centrum. 

• Radny Piotr Kuczera w podobnym temacie przypomniał, że kilka lat temu sugerował 
zakupienie terenu od Kółka Rolniczego za Ośrodkiem Kultury w Połomi - 20-30 arów w 
celu zrobienia małego parku, czy placu zabaw, aby osoby wynajmujące salę przyjęć w 
Ośrodku mogły wyjść na ładnie urządzony skwer. 

• Wójt odpowiedział, że działka za Ośrodkiem Kultury w Połomi została już sprzedana. 
Zakupił ją prywatny inwestor z Połomi. Było pytanie do Gminy, czy jest zainteresowana, 
ale wycena była bardzo wysoka, Gmina nie zdecydowała się na zakup, nie było na to 
środków finansowych. Choć byłby to dobry pomysł, gminy na niego nie było po prostu 
stać. Bardziej zasadne jest zabieganie o ten teren w Gogołowej, ponieważ w Połomi 
centrum już istnieje, a w Gogołowej takiego brakuje. 

• Radny Piotr Kuczera zapytał, kiedy ruszy nowy PSZOK? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – uzgodniono, że od 1 stycznia nowego roku, aby wygodniej 
było podliczać i analizować funkcjonowanie Punktu. 
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• Na pytanie Radnego P. Kuczery,  czy wszystko na PSZOK jest już gotowe, Z-ca Wójta 
odpowiedział – zrobione jest wszystko, obecnie trwają odbiory.  

• Radna Magdalena Herman zadała pytanie, kiedy rozpocznie się remont odcinka odnogi ul. 
Wolności? 

• Wójt odpowiedział, że niestety pogoda krzyżuje plany, są ujemne temperatury, co 
wyklucza kładzenie asfaltu. Na szczęście na wspomnianej odnodze nie będzie wielu prac 
związanych z podbudową. Należy mieć nadzieję, że firma, a jest nią PRD Racibórz, zdąży 
wykonać ten remont, na który są przeznaczone środki z Funduszu Sołeckiego. 

• Radna Elżbieta Skorupa zapytała o możliwość dokończenia budowy chodnika przy ul. 
Centralnej w Połomi do posesji p. Tlołki. 

• Pan Wójt odpowiedział, że w tym roku na pewno inwestycja nie będzie dokończona, 
ponieważ Powiat z braku środków odstąpił od realizacji zadania. Będziemy musieli 
zabezpieczyć środki na nasz wkład w przyszłym roku, aby to dokończyć. W ogólne, jeśli 
chodzi o drogi powiatowe, Gminę czeka dużo wyzwań. Wspólnie z Powiatem będzie 
realizowana bardzo duża inwestycja w Mszanie – przebudowa ul. 1 Maja. Mieszkańcy 
ulicy Podgórnej w Połomi również domagają się budowy chodnika, jest tam 
niebezpieczny odcinek. Co roku również jakaś część ulicy Centralnej wymaga nowej 
nakładki. 

• Kuczera – czy dodatkowa wentylacja na poddaszu basenu w Połomi spełnia swoje 
zadanie?  

• Z-ca Wójta odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie pojawiają się żadne niepokojące 
skroplenia na poddaszu. Będzie to obserwowane w czasie większych mrozów. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Pkt. 10. Zako ńczenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski zamknął 
obrady LIX sesji Rady Gminy Mszana. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
 
 
 
 
 
 
 
 
________________________________________ 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


